
SPRAWOZDANIE NR 5 

WÓJTA GMINY MIEDŹNO 

z dnia 19 maja 2015 r. 

z działalności w okresie pomiędzy sesjami 

 

I. PODSTAWA PRAWNA. 

 

§ 38. ust. 2 i § 39 uchwały Nr 135/XIX/2012 Rady Gminy Miedźno z dnia 27 marca 2012 r. w sprawie 

Statutu Gminy Miedźno (Dz. Urz. Woj. śl. z 2012 poz. 2121 z późn. zm.) 

 

II. OKRES SPRAWOZDAWCZY. 

 

24 marca 2015 r. do 18 maja 2015 r. 

 

III. REALIZACJA UCHWAŁ RADY GMINY. 

 

 W trakcie obrad VI sesji Rady Gminy Miedźno w dniu 24 marca 2015 roku podjęto 12 

uchwał. 11 zostało powierzonych do realizacji Wójtowi. Były to: 

 

1. Uchwała Nr 27/VI/2015 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Miedźno  

w 2015 roku. 

2. Uchwała Nr 28/VI/2015 w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na rok 

2015 opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe  

i zakłady kształcenia nauczycieli, ustalenia specjalności i form kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane oraz opracowania na rok 2015 planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

3. Uchwała Nr 29/VI/2015 w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju 

dokumentów potwierdzających spełnienie kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Miedźno. 

4. Uchwała Nr 30/VI/2015 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej. 

5. Uchwała Nr 31/VI/2015 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej. 

6. Uchwała Nr 32/VI/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 
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7. Uchwała Nr 33/VI/2015 zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Miedźno na 

lata 2015-2021 

8. Uchwała Nr 34/VI/2015 w sprawie diet radnych i sołtysów Gminy Miedźno. 

9. Uchwała Nr 35/VI/2015 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2015 rok. 

10. Uchwała Nr 36/VI/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r.  

11. Uchwała Nr 37/VI/2015 zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Miedźno na lata 

2015-2021  

 

 Uchwały zostały przekazane do organów nadzoru, te które wymagały publikacji zostały 

opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. 

 

 Od ostatniej sesji wyjaśniła się sytuacja dotycząca mocy prawnej 2 uchwał Rady Gminy 

Miedźno: 

1) w sprawie inkasa sołtysów; 

2) wniesienia aportem do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Regionu Częstochowskiego SA 

majątku gminy – infrastruktury kanalizacji sanitarnej. 

W przypadku pierwszej Regionalna Izba Obrachunkowa zakwestionowała dodatkowe wynagrodzenie 

w wysokości 1 złotego od rozniesionego nakazu. W rozstrzygnięciu nadzorczym stwierdzono 

nieważność tego przepisu uchwały. W uzasadnieniu podkreślono, że ustalenie takiego rodzaju 

wynagrodzenia nie leży w kompetencjach rady i nie może go ona ustalić.  

W przypadku drugiej, nieważność uchwały stwierdził Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach, 

która w wyroku z 1 kwietnia 2015 roku podtrzymał stanowisko Wojewody Śląskiego, mówiące o tym, 

że gmina nie może obejmować w posiadanie akcji i udziałów spółek, które nie są przez nią zakładane  

i prowadzą działalność w dziedzinach nie będących w kompetencji gminy. W przypadku PWiK SA 

organem założycielskim jest Związek Komunalny ds. Wodociągów i Kanalizacji w Częstochowie, 

którego Gmina Miedźno jest członkiem. Członkostwo to wiąże się z przeniesieniem kompetencji  

w zakresie gospodarki wodno - kanalizacyjnej na Związek. Dlatego też z pokorą trzeba podejść do 

wyroku. Nie przewiduję wniesienia odwołania. Sprawy majątkowe pomiędzy Gminą, Związkiem  

i Przedsiębiorstwem dalej pozostają nierozwiązane. Jedynie droga aportu wydaje się być definitywnie 

zamknięta. 

 Zarówno rozstrzygnięcie nadzorcze jak i wyrok zostały opublikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej, w publikacjach dotyczących obydwu uchwał. 

 

IV. REALIZACJA ZADAŃ GMINY. 

 

 W okresie międzysesyjnym odbył się przetarg na dostawę galanterii betonowej i kostki 

brukowej. Obejmował materiał budowlany dla planowanych inwestycji drogowych w br.: 
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- przebudowę ul. Leśnej we Władysławowie (krawężniki), 

- budowę chodnika w Ostrowach nad Okszą przy ulicy Częstochowskiej, 

- budowę chodnika w Miedźnie przy ul Jagieły. 

Wpłynęła jedna oferta – firmy” KOST-BET” Spółka Jawna, K. Matyja, P. Matyja, ul. Ułańska 15, 42-

120 Miedźno Zaproponowała ona cenę brutto 118.864,74 zł oraz termin płatności 35 dni. Oferta 

spełnia wymagania formalne i została przyjęta. 

W najbliższym czasie czekają nas przetargi na wykonanie ww. inwestycji. 

 Problemy napotyka realizacji inwestycji w postaci położenia nakładki asfaltowej  

w Kołaczkowicach pod lasem. Chodzi o sprawy własnościowe. Część drogo stanowi własność Lasów 

Państwowych. Realizacja zadania zależy od rozwiązania tej sprawy. 

 

V. SPRAWY WEWNĘTRZNE URZĘDU. 

 

 1) 15 maja rezygnację złożyła pani Teresa Ściebura dotychczasowa skarbik gminy. Na 

dzisiejszej sesji wnioskowałem o jej odwołanie. W najbliższym czasie zostanie przedstawiony Radzie 

nowy kandydat na to stanowisko. 

 2) 12 maja rozpoczęła się kontrola kompleksowa (realizowana raz na 4 lata) Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Częstochowie. Potrwa do 19 czerwca. Rezygnacja skarbnika i jej nagłe odejście 

stawiają Urząd w niezwykle trudnej sytuacji. Mam nadzieję, że pracownicy i ja poradzimy sobie  

z pytaniami dotyczącymi spraw będących dotychczas w kompetencji skarbnika. 

 3) Od połowy kwietnia trwa także audyt wewnętrzny dotyczący lat 2014 – 2015 dotyczący 

księgowości i organizacji pracy urzędu. Wykonuje go firma Audit Consulting Municipal Sp z o. o.  

z Chorzowa. Jej zatrudnienie związane jest z wydarzeniami z 2 kwietnia, które miały miejsce  

w Urzędzie, a które odebrałem jako sygnał bezpieczeństwa. Zadanie audytorskie ma charakter 

zapewniający, ma na celu sprawdzenie czy sprawy realizowane przez referat finansowy były 

prowadzone prawidłowo i czy obciążenie pracą poszczególnych pracowników było równomierne. 

 

 

VI. REPREZENTOWANIE GMINY NA ZEWNĄTRZ. 

 

 1) W dniach 8-10 kwietnia uczestniczyłem w seminarium organizowanym przez Związek 

Komunalny ds. Wodociągów i Kanalizacji w Częstochowie w Wiśle. Tematami były: 

a) zasady funkcjonowania organów Związku, 

b) relacje wzajemne w triadzie Związek – Przedsiębiorstwo – Gmina, 

c) zasady prowadzenia inwestycji kanalizacyjnych. 

Szczególnie to ostanie zagadnienie ma duże znaczenie dla gmin. Jednym z prezentowanych 

rozwiązań, do którego krytycznie się odniosłem i mam nadzieję, że nie wejdzie w życie, była 
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propozycja powiązania inwestycji w danej gminie z ceną ścieków. Są to na razie wstępne propozycje  

o ich bieżącym kształcie będę Państwa informował na bieżąco. 

 2) 27 kwietnia uczestniczyłem w seminarium organizowanym przez Związek Gmin Wiejskich 

RP w Warszawie, poświęconemu zasadom współpracy w ramach związku, realizowanym projektom  

i planom na najbliższą przyszłość. 

 3) 15 maja uczestniczyłem w Zgromadzeniu Ogólnym Śląskiego Związku Gmin i Powiatów  

w Zabrzu. W jego trakcie przyjęto absolutorium dla Zarządu oraz wybrano nowe władze. 

Długoletniego przewodniczącego zarządu Związku -prezydenta Gliwic Zygmunta Frankiewicza, który 

od marca kieruje Związkiem Miast Polskich zastąpił Prezydent Bielska Białej Jacek Krywult.  

 

 Na tym zakończę składanie Wysokiej Radzie sprawozdania z działalności pomiędzy sesjami. 

W przypadku pytań postaram się udzielić dodatkowych odpowiedzi. 

 

Piotr Derejczyk 

Wójt Gminy Miedźno 


